

WEEK 2**October 5th - October 11th****AMERICA**

Saint Isaac Jogues: Missionary to North America



Feast Day: October 19 (with the North American Martyrs)

St. Isaac Jogues (1607–1646) was a French Jesuit priest who traveled to North America in the 1600s to bring the message of Jesus to Indigenous peoples, especially the Huron and Iroquois. He worked with love and respect, learning native languages and cultures. Isaac suffered greatly for his faith—he was captured, tortured, and eventually martyred. Even after escaping back to France, he chose to return to mission territory to continue his work.

Like members of the Missionary Childhood Association, St. Isaac Jogues shows us how to be brave in sharing Jesus' love, even when it's hard. His story reminds us to pray for children and missionaries who live in places where faith can be dangerous.

Mission Prayer Inspired by St. Isaac Jogues

Dear Jesus,

Thank You for the courage of St. Isaac Jogues, who brought Your love to new lands.

Help us to be brave missionaries too — with kind words, strong faith, and open hearts.

We pray for children around the world who are learning about You and growing in faith.

Bless the work of the Missionary Childhood Association and help us support it with our prayers and sacrifices.

St. Isaac Jogues, pray for us!

Amen.

**Mission Inspiration****APOSTOLIC VICARIATE OF REQUENA PERU**

Deep in the Amazon Rainforest, the Catholic Church is planting the seeds of faith in children through the Missionary Childhood Association. The Apostolic Vicariate of Requena is playing a crucial role in evangelizing indigenous peoples and rural communities. An Apostolic Vicariate is similar to a diocese, but is typically established in mission territories where the Church is still emerging and growing.



www.pontificalmissions.org





Mission Inspiration

APOSTOLIC VICARIATE OF REQUENA PERU



In the Amazon region of Peru, including places like Requena, a lot of families don't have much money. They live in small wooden houses, and some don't have running water, electricity, or good schools nearby. Many people grow their own food, go fishing, or work in the forest to survive.

Because the towns are far apart and surrounded by jungle and rivers, it's hard to travel, and getting help—like doctors, teachers, or even churches—can take a long time. That's why the missionaries are so important there: they try to bring hope, education, and help to the people who need it most.



"Let us thank the Lord because He is good and His mercy is eternal." - Parishioner from San Jose Parish in Requena after receiving help from MCA



This year, the **Missionary Childhood Association** helped over 200 children in Requena. MCA provided:

- School supplies, uniforms, and enrollment for young kids in kindergarten and elementary school
- Meals and vitamins for undernourished children
- Breakfasts for children after catechism (religious classes)

This support has made a huge difference in the lives of the children and their families in this mission area. As members of MCA themselves, they continue to meet with their catechist each week to learn about the faith and grow as missionary disciples, just like you!

Supporting missionaries in the Peruvian rainforest means bringing light, hope, and opportunity to some of the most forgotten corners of the world. Every gift—whether big or small—helps children learn, families grow stronger, and entire communities experience the love of God in real, life-changing ways. In places where roads don't reach and electricity is rare, your support becomes a path of compassion that reaches hearts and builds a future.

MCA Prayer

Dear God,

Thank You for the missionaries in the rainforest of Peru.

Give them strength, joy, and Your love as they help others. We also pray for the families they serve—
bless them with food, health, and hope.

May they feel Your love through the kindness of others.

Help us to always remember and pray for them.

In Jesus' name,

Amen.



www.pontificalmissions.org

Pictures and Stories from www.ppoomm.va

Classroom Mission Activity

Hope Station

Have Students work in small groups to create "imaginary care kits" (draw or write down items like school supplies, vitamins, or snacks). Lead a discussion on how these items help children and families in missionary areas.



SEMANA 2 5 de octubre - 11 de octubre

AMÉRICA

San Isaac Jogues: Misionero en América del Norte



Día de celebración: 19 de octubre (con los Mártires de América del Norte)

San Isaac Jogues (1607-1646) fue un sacerdote jesuita francés que viajó a América del Norte en el siglo XVII para llevar el mensaje de Jesús a los pueblos indígenas, especialmente a los hurones y los iroqueses. Trabajó con amor y respeto, aprendiendo las lenguas y culturas nativas. Isaac sufrió mucho por su fe: fue capturado, torturado y finalmente martirizado. Incluso después de escapar y regresar a Francia, decidió volver al territorio de la misión para continuar su trabajo.

Al igual que los miembros de la Asociación de la Infancia Misionera, San Isaac Jogues nos muestra cómo ser valientes al compartir el amor de Jesús, incluso cuando es difícil. Su historia nos recuerda que debemos rezar por los niños y los misioneros que viven en lugares donde la fe puede ser peligrosa.

Oración misionera inspirada en San Isaac Jogues

Querido Jesús,

Gracias por la valentía de San Isaac Jogues, que llevó Tu amor a nuevas tierras.

Ayúdanos a ser también misioneros valientes, con palabras amables, fe firme y corazones abiertos.

Rezamos por los niños de todo el mundo que están aprendiendo sobre Ti y creciendo en la fe. Bendice la labor de la Asociación de Infancia Misionera y ayúdanos a apoyarla con nuestras oraciones y sacrificios.

San Isaac Jogues, ruega por nosotros.

Amén.



Inspiración de la misión

VICARIATO APOSTÓLICO DE REQUENA PERÚ



En lo más profundo de la selva amazónica, la Iglesia católica está sembrando la semilla de la fe en los niños a través de la Asociación Infancia Misionera. El Vicariato Apostólico de Requena desempeña un papel crucial en la evangelización de los pueblos indígenas y las comunidades rurales. Un Vicariato Apostólico es similar a una diócesis, pero suele establecerse en territorios de misión donde la Iglesia aún está surgiendo y creciendo.





Inspiración de la misión

VICARIATO APOSTÓLICO DE REQUENA PERÚ



En la región amazónica de Perú, incluidos lugares como Requena, muchas familias no tienen mucho dinero. Viven en pequeñas casas de madera y algunas no tienen agua corriente, electricidad ni buenas escuelas cerca. Muchos cultivan sus propios alimentos, pescan o trabajan en el bosque para sobrevivir. Como los pueblos están lejos unos de otros y rodeados de selva y ríos, es difícil desplazarse, y conseguir ayuda -como médicos, maestros o incluso iglesias- puede llevar mucho tiempo. Por eso los misioneros son tan importantes allí: intentan llevar esperanza, educación y ayuda a la gente que más lo necesita.



"Demos gracias al Señor porque es bueno y su misericordia es eterna". - Feligresa de la Parroquia San José de Requena tras recibir la ayuda de MCA

Este año, la **Missionary Childhood Association** ayudó a más de 200 niños en Requena. MCA proporcionó:

- Material escolar, uniformes y matrícula para niños pequeños de jardín de infancia y primaria.
- Comidas y vitaminas para niños desnutridos.
- Desayunos para los niños después del catecismo (clases de religión).

Este apoyo ha supuesto una gran diferencia en la vida de los niños y sus familias en esta zona de misión. Como miembros de MCA, siguen reuniéndose con su catequista cada semana para aprender sobre la fe y crecer como discípulos misioneros, ¡igual que tú!



Apojar a los misioneros de la selva peruana significa llevar luz, esperanza y oportunidades a algunos de los rincones más olvidados del mundo. Cada donativo, ya sea grande o pequeño, ayuda a los niños a aprender, a las familias a fortalecerse y a comunidades enteras a experimentar el amor de Dios de formas reales que cambian la vida. En lugares donde no llegan las carreteras y la electricidad es escasa, tu apoyo se convierte en un camino de compasión que llega a los corazones y construye un futuro.

Oración de MCA

Querido Dios,

Gracias por los misioneros en la selva tropical de Perú. Dales fuerza, alegría y Tu amor mientras ayudan a los demás. También oramos por las familias a las que sirven: bendícelas con alimento, salud y esperanza. Que sientan Tu amor a través de la bondad de los demás. Ayúdanos a recordarles siempre y a orar por ellos. En el nombre de Jesús,
Amén.

Actividad de misión

Estación de la esperanza

Pida a los alumnos que trabajen en pequeños grupos para crear «kits de cuidados imaginarios» (dibujar o escribir artículos como material escolar, vitaminas o aperitivos). Dirija un debate sobre cómo estos artículos ayudan a los niños y las familias de las zonas misioneras.



www.pontificalmissions.org

Fotos e historia de www.ppoomm.va

